
 Číslo materiálu: 4/01 

Komise: památkové péče 

Datum :   17.2.2016 

Přítomni: 

 

Omluveni: 

 

Neomluveni: 

Karel Koubský st., Eva Malinová, Leon Pelikán DiS., Jaroslav Nádvorník, Ing. Soňa 

Telecká, MUDr. Bohuslav Procházka, Luděk Kment 

Mgr. Jakub Obraz, Jaroslav Rezler, Mgr. Lukáš Pečenka, Mgr. Jaroslav Slavotínek,  

RNDr. Ivo Šanc CSc. 

Člen RM:  

Příští jednání: 24.2.2016 

 

1) Návrh usnesení pro RM :                                                                                                         

I.  b e r e   n a   v ě d o m í  

zápis z jednání komise památkové péče ze dne 17.2.2016 

 

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře : 

1) Fond regenerace města Kutné Hory na rok 2015 – byl předložen přehled čerpání schválených 

příspěvků k 31.12.2015 (viz. příloha č. 1): 

schválená výše příspěvků ve výši                         2 570 000,- Kč 

příspěvky, které nebyly čerpány                              220 000,- Kč 

snížení příspěvku u č.p. 4 U Splavu o                       40 000,- Kč 

navýšení příspěvku u č.p. 169 Šultysova ulice o       20 000,- Kč 

příspěvky k čerpání                                               2 330 000,- Kč 

 

celkem ve Fondu k čerpání pro rok 2015             2 696 640,50 Kč 

celkem čerpáno v roce 2015                                 2 313 000,00 Kč 

celkem k 31.12.2015 nevyčerpáno                        383 640,50 Kč 

(nevyčerpaná částka byla převedena do roku 2016). 

            

2) Fond regenerace města Kutné Hory na rok 2016 – finanční prostředky (viz. příloha č. 2): 

z rozpočtu města dle stanov                          2 000 000,00 Kč 

½ z příjmu filmařů                                            453 751,50 Kč 

zůstatek z roku 2015                                        383 640,50 Kč 

celkem pro rok 2016                                    2 837 392,00 Kč. 

 

3) Seznam podaných žádostí o poskytnutí příspěvku z Fondu regenerace města Kutné Hory na 

rok 2016 – ke dni 29.1.2016 (nejkrajnější termín pro podání žádosti) bylo podáno celkem 16 žádostí 

(viz. příloha č. 3). 

 

4) Doplnění textu v Zásadách pro poskytování příspěvků z Fondu regenerace města Kutné 

Hory (reklamní a doprovodné zařízení v prostoru MPR) – doplnění textu ZM dne 15.12.2015 

odsouhlasilo. Vlastník objektu nebo nájemce nebytového prostoru zplnomocněný vlastníkem požádá 

státní správu památkové péče o vydání závazného stanoviska k podobě reklamního zařízení (na 

základě vizualizace, zakreslení do pohledu nebo fotografie apod. s uvedením velikosti, přesného 

umístění, barevného řešení a materiálu). Na základě kladného závazného stanoviska může být 

reklamní zařízení vyrobeno a osazeno na fasádu. Teprve poté bude možné požádat o poskytnutí 

příspěvku na reklamní zařízení. K žádosti bude nutné doložit výpis z katastru nemovitostí; plnou moc 



v případě, že žadatel není vlastník; čestné prohlášení, že žadatel nemá dluhy vůči státu; kopii 

závazného stanoviska; doklad o zhotovení reklamního zařízení (fakturu), včetně dokladu o zaplacení; 

fotodokumentaci. Komise památkové péče žádost posoudí a navrhne výši příspěvku (max. 50% 

nákladů, max. 10 tis. Kč). Příspěvek není nárokový, proto komise může navrhnout, že příspěvek 

nebude poskytnut. Návrh komise bude předložen k odsouhlasení RM. Na tyto příspěvky bude ve 

Fondu regenerace města Kutná Hora pro rok 2016 vyčleněna částka 200 tis. Kč.  
 

5) Fond regenerace města Kutné Hory na rok 2016 – předběžný návrh na rozdělení finančních 

prostředků ze dne 17.2.2016 ve výši 2 390 000,- Kč (viz. příloha č. 4). Na příštím jednání bude 

rozdělení finančních prostředků opětovně projednáno, případně pozměněno a poté odsouhlaseno. 

 

6) Soutěž o historické město roku 2015 – Město Kutná Hora vyhrálo krajské kolo soutěže a 

postoupilo do celostátního kola. Odměna za výhru v krajském kole činí 100 tis. Kč. Tato částka bude 

připočtena ke kvótě v Programu regenerace MPR a MPZ Ministerstva kultury ČR. 

 

7) Program regenerace MPR a MPZ Ministerstva kultury ČR – stanovená kvóta pro Kutnou 

Horu činí 2 075 tis. Kč + 100 tis. Kč za výhru = 2 175 Tis. Kč (viz. příloha č. 5). Tato částka bude 

rozdělena mezi jednotlivé akce: 

č.p. 183 Václavské náměstí – obnova střechy a fasády 

č.p. 242 Česká ulice – obnova fasády 

zeď u Hrádku – oprava 

balkón na budově Hrádku – oprava 

kašna u žáby – restaurování kašny včetně jejího zprovoznění a oprava přilehlé zdi 

Morový sloup – restaurování, pravděpodobně bude akce rozdělena na 4 etapy 

č.p. 143 Husova ulice – obnova fasády – soukromý vlastník. 

V současné době na akce v majetku Města Kutná Hora probíhají výběrová řízení, po jejich 

vyhodnocení bude možné stanovit výši dotace. Na příštím jednání bude k jednotlivým akcím 

poskytnuto více informací. 

 

8) Solení v historickém jádru – v důsledku dnešního sněžení se opět rozvinula diskuze ohledně 

solení v historickém jádru. Komise opětovně urguje nepoužívání posypových solí v historickém jádru 

a pozastavuje se nad používáním soli podél jezuitské koleje směrem k chrámu sv. Barbory. 

Používáním posypové soli dochází k poškozování historických objektů a odstranění solí 

těchto konstrukcí je značně nákladné. Komise konstatuje, že se tento požadavek na nepoužívání 

posypových solí v historickém jádru nerespektuje,  i když v zápise RM z 2.12.2015 bylo sděleno, 

že TS byly informovány a komise trvá na tom, aby ve smlouvě o zimní údržbě byly přesně 

definovány ulice, kde se bude místo posypových solí používat inertní materiál. 

 

9) Vlašský dvůr – komise památkové péče žádá, aby se při zamýšlené revitalizaci Vlašského dvora 

postupovalo velice citlivě s ohledem na to, že jde o národní kulturní památku. Komise památkové 

péče opětovně požaduje předložení záměru na revitalizaci Vlašského dvora a seznámení s celým 

projektem. 

 

10) Druhé jednání komise se uskuteční ve středu 24.2.2016 od 12,30 hod. a třetí jednání komise 

se uskuteční ve středu 9.3.2016 od 12,30 hod. 

 

 

 

 

 



3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM : 

1) Komise památkové péče žádá Radu města Kutná Hora o zapracování změn do smlouvy o 

zimní údržbě tak, aby se nepoužívaly posypové soli v historickém jádru města Kutná Hora.  

 

2) Komise památkové péče žádá Radu města Kutná Hora o předložení záměru na revitalizaci 

Vlašského dvora. 

 

 

 

4) Reakce rady města : 

1) Pan tajemník již několikrát projednával s dotčenými odbory a TS – solit se musí tak, aby se 

zabezpečila sjízdnost silnic. 

 

2) Dr. Lukášek zašle aktuální verzi záměru revitalizace Vlašského dvora. 

 

Zapsala: Bc. Jana Jelínková, odbor památkové péče, školství a kultury 

Elektronicky ověřil: Karel Koubský st., člen komise památkové péče 


